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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Nyaraljunk itthon, kivéve a rászoruló idősek, fogyatékosok és 
nagycsaládosok!? Avagy miért szüntetik meg a rászorulók szociális üdültetését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány nemzeti nyaralási programja úgy szól, hogy akinek nincs sok pénze, az nyaraljon inkább
itthon, akinek meg egyáltalán nincs pénze, az meg maradjon otthon.

Úgy tűnik, hogy a kormány nem csak a nyugdíjakat nem védi meg, de a nyugdíjasokat sem. De a
fogyatékossággal élők sem számítanak már semmilyen szinten sem, bár ezt is többször világossá
tették az elmúlt években. De végre az is kiderült, hogy magát családbarátnak hazudó kormányt a
szegénységben élő nagycsaládosok támogatása nem érdekli.

Ugyanis megszüntetik a rászoruló nyugdíjasok, fogyatékossággal  élők,  nagycsaládosok szociális
üdültetését. Mindez a jövő évi költségvetést megalapozó salátatörvényből derült ki, amelyet Varga
Mihály nyújtott be a Parlament elé. A jövő évi költségvetés ezen eleméről azonban nem tartottak
sajtótájékoztatót. Nem beszélt erről sem Novák Katalin, sem Rétvári Bence.

Az  antiszociális  szociálpolitika  újabb  lépése  az  Erzsébet-programról  szóló  törvény  egyetlen
mondatának módosításából derült ki.

Az eddig hatályos szöveg szerint a szociális üdültetés célja az volt, hogy jelentősen csökkentse azon
szociálisan rászorulók, különösen gyermekek számát, akik részére nem biztosított a napi többszöri
étkezés,  az  életkoruknak  megfelelő  egészséges  táplálék,  a  tudás  megszerzéséhez  szükséges
egészségi állapot, a regenerációhoz szükséges aktív kikapcsolódás lehetősége.

Fontos megjegyezni, hogy ez a fajta szociális üdültetés nem a Fidesz kormány találmánya, ez már a
szocialista kormányok időszakában is működő támogatási forma volt, az üdülési csekk révén. 2012-



ben azonban átalakították, átnevezték, mint sok más dolgot is. De még ekkor is az volt a célja, hogy
azon  családosok,  nagycsaládosok,  fogyatékossággal  élők  és  nyugdíjasok  pihenését  támogassák,
akiknek ez másként nem lenne elérhető.

A most benyújtott salátatörvény azonban kiveszi a szövegből a szociálisan rászoruló kifejezést és
már csak a gyerekek üdültetése és étkeztetése marad benne. Ez a szigorítás nagyon sok embert érint:
sajtóban  megjelentek  szerint  tavaly  43  ezer  nyugdíjas  és  9  ezer  fogyatékossággal  élő  tudott
szociálisan  üdülni.  Részletes,  az  egyes  pályázatokról  szóló  igénybevételi  adatok  sehol  nem
találhatóak a korábbi évekre vonatkozóan.

Az  érintettek  tavaly  november  30-ig  foglalhattak  szállást  a  2019-es  év  üdülési  turnusokra.  Az
elnyert üdülési támogatás legkésőbb 2020. március 31-ig használható fel a programban részt vevő,
többségében gyógy- és termálvizes fürdőzési lehetőséget is biztosító szálláshelyek egyikén.

Az üdültetést korábban az Erzsébet-utalványokból befolyó összegből finanszírozták, ezt azonban a
kormány megszüntette,  mint  ahogy számos  más  cafeteriaelemet  is.  Az is  igaz,  hogy az  állami
forgalmazó  cég  2018-ban  gigantikus  méretű  veszteséget  könyvelt  el.  Az  Erzsébet
Utalványforgalmazó  Zrt.  5  milliárd  forint  veszteséggel  zárt,  miközben  2017-ben  1,7  milliárd
forintot keresett az utalványokon. A bevételei ugyanakkor gyarapodtak: 6,6 milliárd forintról 7,4
milliárd  forintra.  De  akárhogy  is  vesztett  ezen  az  állami  cég,  a  legnagyobb  vesztesek  azok  a
nyugdíjasok,  fogyatékossággal  élők,  és  családok,  akik  üdültetését  meg  sem  próbálják  újabb
forrásokból fedezni. Erre valahogy már nincs pénz máshonnan, inkább kiírják őket a törvényből.

Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat:

-  Miért szüntetik meg a nyugdíjasok, fogyatékosok, nagycsaládosok szociális üdültetésének
lehetőségét?

- Miért hagyta a szociális ügyekért felelős tárca, hogy a Pénzügyminisztérium ismét kihúzza a
szőnyeget  a  szociális  terület  alól?  Ennyire  nem  számít  a  szociális  miniszternek,  hogy
többtízezer rászoruló támogatását szüntetik meg egy tollvonással? 

- Miért növelték újabb területekkel az Erzsébet táborok területét, ha közben többtízezer fővel
csökkentik a jogosultak számát? 

Tisztelettel várjuk válaszát!

Budapest, 2019. június 12.
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